
rázdniny jsou za námi a nastal 
čas k návratu do školních lavic. 
Chodit do školy pěšky je přiroze-
né, zábavné, zdravé a důležité pro 

všestranný rozvoj. Aby se suchdolským 
dětem do školy chodilo lépe, probíhala  
o prázdninách oprava povrchů chodníků 
a vozovek v prostoru před základní ško-
lou. Vybudovaly se dva nové přechody 

pro malé i velké chodce a nově se vy-
značila dopravní opatření. Probíhala zde 
totiž realizace projektu Bezpečná cesta 
do školy. Proč? Protože děti i rodiče 
každé ráno před školou zažívali doslova 
únikovku a kličkovanou před projíždě-
jícími i parkujícími auty. Suchdolskou 
školu navštěvuje více než 700 dětí, které 
se v časovém rozmezí 20–30 minut musí 

nějak do školy dostat, a to hlavně přes 
rušnou Suchdolskou ulici. Cílem prove-
dených opatření je zvýšení bezpečnosti 
dětí, které užívají prostor v okolí základní 
školy. Zkusme jim i my dospělí pomoci 
přejít bezpečně a vezměme to autem 
ráno do práce třeba jinudy nebo o pár 
minut dříve či později. ~

[red]

www.praha-suchdol.cz
praha-suchdol

občasník městské části Praha–Suchdol
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UZÁVĚRKA DALŠÍHO ČÍSLA 
JE 31. 10. 2024

Povodně zvládáme lépe díky  
moderním technologiím

V životě každého z nás občas nastane situace, 
kdy víme, co se v následujících hodinách či dnech 
stane. A někdy si také přejeme, aby ty předpovědi 
nevyšly. Jako v případě letošních zářijových povod-
ní, které při psaní těchto řádků berou lidem jejich 
domovy. Ale na rozdíl od let 1997 a 2002 na ně lidé 
mohli být díky pokročilým predikčním nástrojům  
a meteorologickým modelům připraveni už několik 
dní dopředu, což mnohým jistě zachránilo nejen 
majetek, ale i život. Letos je to totiž poprvé v his-
torii, kdy se protipovodňová opatření začala dělat 
ještě dřív, než vůbec povodeň nastala.

Pokročilé predikční modely a nástroje pro před-
pověď počasí hrají v současné době klíčovou roli 
v předcházení a zvládání povodní, což se projevilo 
zvláště teď. Tyto nástroje nejenže poskytují přes-
nější a rychlejší varování, ale také umožňují efektiv-
ně naplánovat opatření pro snížení škod a ochranu 
životů. Dokážou vytvořit scénáře, které pomáhají 
nejen meteorologům, ale také krizovým jednotkám 
lépe odhadnout pravděpodobnost vzniku povodní. 
Tyto scénáře mohou předpovědět, kdy a kde k po-
vodni pravděpodobně dojde, jak velký rozsah bude 
mít, a umožňují tak obyvatelstvu lépe se připravit 
na potenciální evakuace či jiná opatření.

V letech 1997, 2002 a ani v roce 2013 nebylo 
možné na rozdíl od současnosti poskytnout takto 
dopředu podrobné informace o hrozícím nebez-
pečí. V roce 1997 byl model Aladin v provozu pár 
měsíců a také radarové odhady srážek, na které  
se meteorologové dnes hodně spoléhají, byly ještě 
v plenkách. Díky moderním technologiím také  
vznikají různé interaktivní a časově synchronní  
nástroje pro veřejnost, které mohou pomoci si- 
tuaci sledovat. Například Mapy.cz ve spolupráci  
s Českým hydrometeorologickým ústavem při-
pravily speciální mapové zobrazení, které sleduje 
povodňovou situaci na vodních tocích. Je jasné, že 
moderní technologie vodu nezastaví, ale alespoň 
nám pomohou se na ni připravit.  ~

[Pavla Bradáčová]
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5. ročník festivalu Suchdolská 
Letní Otevřená Náruč (S.L.O.N.) 
byl ELEFANTE BROCANTE

NAŠE TÉMA

Jak jste jistě poznali, název letošního festivalu jsme si vypůjčili z italštiny.

N
ázev BROCANTE je výraz obdivu  
k festivalu Brocante, který se  
každoročně koná v městečku Fri- 
sanco ve Friulských Dolomitech.  
V horkých červencových dnech se 

tým festivalu SLON do Frisanca vypra-
vil, aby zažil setkání mladých studentů 
akrobacie i zkušených cirkusáků, kteří 
sobě navzájem i divákům předvádí svá 
nejnovější představení. Brocante je 
zároveň uměleckou rezidencí. Během 
několika festivalových dní vzniknou 
přímo na místě nová představení, která 
jsou festivalu šitá na míru a odehrají se 
pouze jednou. Takové bylo i závěrečné 
představení. Letos mělo podobu cyklis-
tického závodu vedoucího uličkami  

a náměstíčky večerního Frisanca. Místo 
profesionálních cyklistů závodili akro-
bati i celé cirkusové rodiny. Vyhlášení 
vítězů závodu nabídlo všem divákům 
úžasnou cirkusovou a akrobatickou 
podívanou.

V čem nás festival okouzlil asi nejvíc, 
byla výjimečná atmosféra radosti a nad- 
šení a zcela nekomerční charakter let- 
ního setkání v majestátním prostředí 
hor. O atmosféru Brocante jsme se 
chtěli podělit i na Suchdole, nejen ná-
zvem festivalu, ale také „brocante” – 
bleším trhem, který byl v programu  
letošního festivalu. ~

 [Lucie Kubečková,  
spolek Suchdol žije] 

Populárně-vědecké dokumenty, přednášky, diskuse a festivalová  
atmosféra. Přijďte s námi opět zažít Prague Science Film Fest  
v kampusu České zemědělské univerzity v Praze! 
Mezinárodní festival populárně-vědeckých filmů návštěvníkům nabídne ty 
nejlepší vědecké dokumenty z různých koutů světa a přivítá hosty z oblasti 
vědy a filmu z Česka i zahraničí. Potkáme se od 14. do 17. října 2024  
a program bude pro všechny zdarma. 

Více informací na www.psff.cz.
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JAK TO VIDÍ PRÁVNÍK

Změny v novém stavebním zákonu
Od 1. července 2024 začal platit nový stavební zákon, 
který přináší řadu změn pro stavebníky. 

Stavební řízení je nyní pro všechny účastníky v di- 
gitální podobě prostřednictvím Portálu stavebníka  
a dalších informačních systémů. Stavebníci dostanou 
všechna povolení, vyjádření a dokumentaci on-line. 

Kompetence k povolování staveb zůstává i nadále 
oproti původnímu návrhu zákona na obecních a kraj- 
ských stavebních úřadech. Jejich počet by se měl 
oproti současnosti snížit, což upravuje vyhláška MMR. 
Původní návrh, že bude vytvořena zcela nová soustava 
stavebních úřadů včetně Nejvyššího stavebního úřadu, 
nebyl tedy přijat. Zanikají specializované stavební úřady 
(vodoprávní, dopravní apod.).

Zavádí se koncepce jednoho základního řízení o po- 
volení stavby. Jeho alternativou je zrychlené řízení, kte-
ré v jednodušších případech a při splnění stanovených 
podmínek, mimo jiné doložení souhlasu všech sousedů 
a dalších účastníků, umožňuje vydat povolení ihned po 
podání žádosti. Odvolací stavební úřad nebude opráv-
něn rozhodnutí vydané v 1. stupni rušit a vracet, ale vždy 
bude muset rozhodnout s konečnou platností.

Zpřísňují se podmínky pro dodatečné povolení  
tzv. černých staveb, postavených bez povolení nebo  
v rozporu s podmínkami povolení. Takové stavby bude 
možné nyní zlegalizovat pouze pokud stavba nevyža-
duje povolení výjimky z požadavků na výstavbu (spl-
nění odstupových vzdáleností nebo udělení souhlasů 
dotčených sousedů, splnění koeficientu zastavěnosti 
pozemku), bude uhrazena pokuta za přestupek nebo 
pokud stavba nevyžaduje rozhodnutí o povolení výjimky 
ze zákazů dle jiných platných právních předpisů. Horní 
hranice pokuty, kterou může stavební úřad za černou 
stavbu udělit, se zvyšuje až na 2 miliony korun.

Nově se stanovují lhůty pro vydání rozhodnutí ze 
strany úřadů. Například pro stavbu rodinného domu 
bude rozhodnutí o povolení trvat 30 dní a u složi-
tějších staveb typu dálnice nebo elektrárna do 
120 dní.

Nový stavební zákon zdražuje povolení 
některých typů staveb. Žádost o výkop stud-
ny se zdražuje z 300 na 10 000 Kč, povolení 
domácí ČOV stojí nyní 10 000 Kč, povolování 
rodinného domu, chaty nebo garáže bude místo 

1 000 stát 5 000 Kč, prodloužení platnosti stavebního 
povolení bude nově za 2 000 Kč. Povolení stavby pro 
bydlení s více než třemi byty zůstává v součtu stejné za 
10 000 korun.

Novelou stavebního zákona dochází k upuštění od 
požadavku na „přímé“ denní osvětlení obytné místnosti. 
Zajištění dostatečného denního osvětlení obytných 
místností tak bude posuzováno podle prováděcích 
předpisů (stanovujících např. požadavek na odstupy 
mezi stavbami apod.).

Zavádí se jednotné environmentální stanovisko 
(JES). JES nahrazuje závazná stanoviska, vyjádření  
či rozhodnutí z oblasti životního prostředí, vydávaná 
dosud podle devíti různých zákonů (například zákona  
o ochraně přírody a krajiny, lesního zákona, vodního zá-
kona, zákona o ochraně ovzduší apod.). Pokud se jedná 
o záměr vyžadující posouzení vlivů na životní prostředí 
(EIA) a stavebník o to požádá, bude JES zahrnovat i 
závazné stanovisko EIA.

Přijaté znění zákona umožňuje účast ekologických 
spolků v řízeních o povolení záměrů, pro které se 
povoluje kácení stromů nebo uděluje výjimka ze zákazů 
u památných stromů nebo zvláště chráněných druhů 
rostlin a živočichů. Původní návrh zákona chtěl umožnit 
účast spolků ve všech řízeních, v nichž by byly dotče-
ny zájmy ochrany přírody a krajiny, avšak tato úprava 
přijata nebyla.

Zákon upravuje plánovací smlouvy, umožňující obcím 
a městským částem i investorům zajistit si své vzájem-
né závazky v oblasti využití území. Na straně investorů 
by mělo jít o závazky týkající se třeba účasti na výstavbě 
veřejné infrastruktury nebo jiných staveb vyvolaných 
jejich záměrem, případně převzetí nákladů na tuto vý-
stavbu nebo poskytnutí peněžního nebo věcného plnění 
za zhodnocení pozemku vydáním územně plánovací 
dokumentace.

Spolu ze zákonem vstupuje v platnost i několik 
nových vyhlášek, např. o stanovení obecních 

stavebních úřadů, o dokumentaci staveb,  
o požadavcích na výstavbu, o provedení  
některých ustanovení stavebního zákona. ~

[JUDr. Zlata Kohoutová]

Plaťte na našem úřadě bezhotovostně 
Od počátku letošního roku je na Úřadu městské části Praha-Suchdol možné platby 
provádět bezhotovostně pomocí platební karty. Platební terminál je umístěn v po-
datelně a bezhotovostně lze hradit veškeré platby jako např. poplatky za psy, za užití 
služeb CzechPoint, pokuty nebo nájmy za byt, zahrádky či zábory. 
Pro platbu kartou je třeba znát variabilní symbol! Ten zjistíte u správce příslušné 
agendy, na smlouvě či rozhodnutí.
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NÁZORY ZASTUPITELŮ

Co se děje a připravuje ve školách

Lanovka jako prostředek politických 
sporů. Kde zůstaly zájmy lidí?

ak jako je leden důležitým vykročením do nového  
kalendářního roku, září je pak důležité pro rok školní. 

V rámci přípravy na nový školní rok bývá ve školních 
budovách živo, u nás to letos platí hlavně pro základní 
školu, kde přes prázdniny probíhaly nejrůznější čin-

nosti. Bylo třeba zejména napravit škody v nové budově 
po vyplavení kvůli havárii vodovodního potrubí koncem 
května. Rekonstrukcí prošla učebna hudební výchovy, 
kde byla vyměněna podlahová krytina a osvětlení a byly 
instalovány akustické panely; také bylo obnoveno šest 
kabinetů. Na příští letní prázdniny bychom rádi připravili 
rekonstrukci toalet a v optimálním případě i rekonstrukci 
učebny pro výuku vaření, která si po třech desítkách let 
vylepšení zaslouží.

Pro Mateřskou školu Gagarinova se na příští léto 
připravuje projekt rekonstrukce v původních pavilonech 
(Sluníčko a Měsíček). Projekt by měl zahrnovat novou 
vzduchotechniku, osvětlení, instalaci akustických panelů, 
zateplení, opravu střechy, instalaci fotovoltaiky a tepel-
ného čerpadla. Protože se jedná o velmi rozsáhlou 
akci, bude nutné využití dotace ze SFŽP a spo-
lufinancování od hlavního města. 

V Mateřské škole K Roztokům jsme se již  
v loňském školním roce opakovaně zabývali re- 
konstrukcí školní kuchyně. Původní návrh cel-
kové rekonstrukce kuchyně a suterénu nebylo 
možné vzhledem k dalším vyvolaným investicím  

z časových i finančních důvodů akceptovat, a tak je na  
léto 2025 v budově u lesa připravována nezbytná celková 
modernizace kuchyně. Její náklady jsou odhadovány na  
4 miliony Kč. 

V Mateřské škole K Roztokům ale dochází od září k nej-
větší změně. Po 16 letech ve funkci odešla ke konci srpna 
paní ředitelka Barková Hešíková. Rada městské části  
v červnu vyhlásila na uvolněnou pozici výběrové řízení, 
které proběhlo o prázdninách. Do konkursu se nepřihlá- 
sil nikdo ze stávajících pedagogů této mateřské školy, 
nakonec dorazila pouze jedna přihláška. Vzhledem  
k této skutečnosti bylo vedení MČ rozhodnuté vyhlásit  
další výběrové řízení, pokud by uchazečka nebyla kvalitní,  
a proto do samotného procesu výběru byla doplněna řada 
ne standardně využívaných nástrojů – od role play v rámci 
zasedání konkursní komise až po hodnocení mentálního 
výkonu, manažerských a sociálních dovedností, psychické 
flexibility a odolnosti vůči stresu pomocí metody asse-

ssment centra. Po následném setkání uchazečky s členy 
rady byla novou ředitelkou MŠ K Roztokům od 1. září 

2024 jmenována paní Natálie Dvouletá, které pře-
jeme hodně úspěchů v tvůrčím rozvoji školky.

Přejeme ředitelům i všem zaměstnancům 
škol, dětem a jejich rodičům dobrý školní rok. ~

[Věra Štěpánková,  
místostarostka za Sdružení občanů Suchdola]

 současnosti jsou veškeré dopravní kapacity mezi  
P8 a P6 vedeny přes centrum, což je časově náročné 
a nepohodlné – nutné přestupy při použití MHD. Tato 
situace pobízí lidi k užití os. automobilů (IAD), čímž se 
zhoršuje ovzduší v celé pražské kotlině a dochází ke 

kongescím.
Proto MHMP zadal již dříve studii ke stavbě lanovky 

Podbaba – Troja – Bohnice. Toto řešení nabízí rychlé a ka- 
pacitní spojení. Trasa je navržena tak, aby nekolidovala  
s v budoucnu plánovaným tramvajovým mostem Podbaba – 
Troja a nešla nad areálem ZOO. 

Pár údajů:
Kapacita 2000 os/hod (průměrná), 4500 os/hod maximální 
v jednom směru v 35místných, klimatizovaných kabinách 
(17ks). Délka trasy 2240m, tažná lana se otáčí jedním 
směrem a jízdní doba je  7min.

Protože celý systém je jednoduchý – 3 budovy 
stanic a 5 podpěr, je doba výstavby pouhých  
6 měsíců s přijatelným finančním nákladem.

Pokud by politický zástupce strany Pirátů ne-
napadl celý projekt, mohli jsme, milí spoluobčané, 
již příští rok v září lanovku užívat. Dotyčnému vadí 

údajný silný (!) vliv na krajinu navzdory tomu, že v posudku 
pro MHMP z března 2023 (7 inženýrů,-ek) o vlivu stavby na 
zákonná kritéria krajinného rázu, je uveden 4x slabý vliv  
a 4x středně silný vliv dle kritérií. Qui bono?

Zdá se však, že konečné slovo ještě nebylo řečeno.  
A. Schneinherr, který měl na starosti dopravu v minulém 
volebním období, podal odvolání na MŽP, kde m.j. píše:“ 
Funkční spojení dvou částí města je silný veřejný zájem  
a ochrana krajinného rázu nemůže být absolutní, to už by  
se nepostavilo nikdy nic."

Připomínám, že tramvajový most i s navazujícím tramtu-
nelem do Kobylis je v plánu až po roce 2030 a v té době už asi 
nebude možný příspěvek od EU. Doba výstavby se odhaduje 
na 10 let; chceme tedy 20 let čekat? Výsledek navíc nemůže 
nikdo nyní zaručit.

V pozadí celé kauzy jsou, dle mého soudu, odpůrci 
PO, kteří se mylně domnívají, že v budoucnu „ošetří“ 

nízkovodní tramvajový most + tunel tak, aby se 
nemusel stavět most u Suchdola. Není již averze 
k dostavbě PO natolik silná, že zájmy občanů 
zůstávají nejsou reflektované? ~

[Mgr. Kristýna Janstová, MBA,
 zastupitelka za Koalici SPOLU pro Suchdol]
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MOHLO BY VÁS ZAJÍMAT

Výstavba splaškové kanalizace  
a vodovodu v ulici Za Sokolovnou

očátkem září byla zahájena 
výstavba kanalizačního řadu  
v ulici Za Sokolovnou, na kte-
rý se připojí jedny z posled-
ních rodinných domů, které 

dosud přípojku na kanalizaci neměly. 
Kanalizační řad v délce 250 m bude 
napojen na stávající stoku v ulici Na 
Mírách a povede po okraji sportov-
ního areálu do ulice Za Sokolovnou. 
Do nové stoky bude také napojena 
budova sokolovny, která je nyní při- 
pojena dlouhou přípojkou s malým 

spádem přes hřiště a areál základní 
školy, která bývá často zanesená  
a splašky pak vytékají na hřiště.

Současně s kanalizací bude 
probíhat výstavba vodovodního 
řadu, který nahradí dlouhou privátní 
přípojku, která vede přes zahrady. 
Stavba nového vodovodního řadu 
začne v prostoru před sokolovnou  
a dál pak bude pokračovat souběž-
ně s novým kanalizačním řadem. Do 
nového řadu budou přepojeny tři 
stávající rodinné domy.

V rámci výběrového řízení na tuto 
stavbu městská část obdržela osm 
nabídek s cenovým rozpětím od  
8,9 mil. Kč do 11,6 mil. Kč bez DPH.  
Stavbu bude provádět společnost 
MBM Trade s.r.o., která podala nej- 
výhodnější nabídku. Tato firma již 
v minulosti v naší městské části 
úspěšně postavila více stok splaško-
vé kanalizace, vodovodů a rozvodů 
plynu. Stavba by měla být dokonče-
na počátkem příštího roku. ~ 

[red]

P

Dopravní situace na Kamýcké je v řešení
d začátku září se mnoho z nás 
potýká se zhoršenou dopravní 
situací, vyvolanou dopravními 
úpravami iniciovanými měst-
skou částí Praha 6.

V této věci proběhlo na za- 
čátku září několik jednání se zástup-
ci Ropid, kde se konstatovalo, že 
nedošlo ke zlepšení situace v ply-
nulosti spojů MHD, což byl hlavní cíl 
zavedených opatření. U osobní auto-
mobilové dopravy došlo k zásadnímu 

zhoršení. U autobusů se ve špičce 
jedná o zhoršení v řádech jednotek 
až desítek minut (nejlepší situace 
byla naměřena v pátek 6. září), dále 
dochází ke zpoždění příměstských 
autobusů. Nicméně se, dle vyjádření 
zástupců Ropid, na finální vyhod-
nocení čeká až po zprůjezdnění 
Lysolají, k němuž má dojít 19. září. 
Jelikož jsme ze zkušenosti skep-
tičtí ke spáse ve formě ukončení 
uzavírky Lysolají, budeme na jednání 

apelovat na přípravu úprav opatření 
již nyní, aby je bylo možno aplikovat 
bezprostředně, pokud se neprokáže 
zlepšení po zprůjezdnění Lysolají,  
a aby lidé zbytečně nečekali v zá- 
cpách déle, než je nutné. Ačkoliv 
fandíme preferenci MHD, nevidíme 
žádný důvod udržovat zhoršenou 
situaci ani o minutu déle, než je to 
nutné, a snažíme se o tomto pře-
svědčit i ostatní. ~

[red]
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Údržba zeleně v městské části  
Praha-Suchdol

ěstská část Praha-Suchdol by ráda touto cestou 
poděkovala všem občanům, kteří s odpovědností 
a péčí přispívají k úklidu a údržbě prostoru před 
svými domy, stejně jako těm, kteří se aktivně věnují 
vysazování a péči o zeleň ve svém okolí. Vaše snaha 

a zájem o zlepšení našeho městského prostředí jsou 
pro nás velmi cenné a upřímně si jich vážíme. Zapojením 
občanů do údržby veřejného prostoru vytváříme silnou 
komunitu s kladným vztahem k našemu okolí. Věříme, 
že lidé, kteří se aktivně podílejí na péči o veřejný pro-
stor, k němu zároveň přistupují s respektem a ohledu-
plností.

Rádi bychom upozornili, že ne každá výsadba do ve-
řejného prostoru je vhodná a může přinést očekávaný 
přínos. Některé rostliny mohou být nevhodné z hlediska 
ekologického, estetického nebo bezpečnostního, kdy 
mohou v křižovatkách bránit v rozhledu, případně mo-

hou narušit podzemní inženýrské sítě a veřejné komu-
nikace. Proto bychom chtěli požádat všechny, kteří mají 
v úmyslu vysadit nové rostliny ve veřejných prostorách, 
aby svůj úmysl předem konzultovali s naším referentem 
životního prostředí.

Tímto krokem zajistíte, že výsadba bude nejen este- 
ticky a ekologicky přínosná, ale také v souladu s kon- 
cepčním řešením veřejného prostoru, případně respek-
tovat nutná omezení platná na daném místě. Neod-
borné nebo nevhodné výsadby mohou být odstraněny, 
což by bylo v rozporu s úmyslem a snahou o zlepšení 
městského prostředí a veřejného prostoru.

Děkujeme za vaši spolupráci a těšíme se na spo-
lečnou péči o zeleň a veřejné prostory v naší městské 
části. ~

[Anna Genzerová, 
tajemnice MČ Praha-Suchdol]

Sběr tříděného odpadu
dpad v Praze odvážejí Pražské služby, tato služba 
je financována z rozpočtu hl.  m. Prahy. Na území 
naší městské části je rozmístěno 24 kontejnero-
vých stanovišť, na každém z nich je možné uložit 
papír, plast, nápojové obaly a sklo, na většině  
pak i kovový odpad a na čtyřech místech jsou  

to i jedlé tuky a oleje. 
Logistika vyvážení kontejnerů není jednoduchá, 

kontejnery se vyváží 2x až 6x za týden, na jednotlivých 
stanovištích se četnost vyvážení i počty kontejnerů liší.  
V poslední době jsme na několika místech byli svědky 
totálně přeplněných kontejnerů, hlavně na konci 
víkendu.

Změnit tento negativní stav není jednoduché, zvý-
šení četnosti vyvážení či přidání dalšího kontejneru na 
stanoviště, kde je na to místo, podléhá podrobné analý-
ze a složitému jednání s magistrátními úředníky, kterým 
omezený rozpočet v principu neumožňuje zvyšovat 
náklady na svoz odpadu.

Na základě několikatýdenního sledování suchdol-
ských stanovišť, jejich vytíženosti a nepořádku kolem 

nich byla vytipována stanoviště, kde dojde k navýšení 
kapacity. Tyto úpravy platí od září 2024: 

~ na stanovišti Suchdolská před ZŠ bude přidán 
kontejner na papír s četností svozu 4x týdně (pondělí, 
středa, pátek, sobota). Další kontejner na multikomo-
ditní odpad (plast + nápojové obaly) se tam už bohužel 
nevejde;

~ na stanovišti Suchdolská u sběrného dvora se zvýší 
četnost svozu papíru a multikomoditního odpadu z 5x 
týdně na 6x týdně. Nádoba na kovy se vymění za jednu 
větší s dvojnásobným objemem a frekvence svozu zů-
stane 1x za 3 týdny;

~ na stanovišti K Horoměřicům / Holubí se také vy-
mění nádoba na kovy za větší, frekvence svozu zůstane 
1x za 4 týdny;

~ na stanovištích Pod Rybníčkem / V Údolí, K Rozto-
kům / K Drsnici a Na Vrchmezí se zvýší četnost svozu 
multikomoditního odpadu a papíru na 5x týdně;

~ na méně vytíženém stanovišti Suchdolská/Kamýc-
ká se sníží četnost svozu multikomoditního odpadu  
a papíru na 3x za týden. 

Na webu hl. m. Prahy je dostupná mapa s umístěním 
jednotlivých stanovišť a s informacemi o četnosti vývo-
zů, kdy byly kontejnery naposled vyvezeny, kdy budou 
vyvezeny příště, jaká je jejich zaplněnost: https://ksnko.
praha.eu/map-separated/.

Děkujeme, že kartonové krabice a PET lahve před 
vyhozením do kontejneru sešlapáváte, zbyde tam víc 
místa i pro další odpad.

Děkujeme, že třídíte odpad. Je to zásadní pro udržení 
příjemného prostředí pro náš život. ~

[red]

O

Z RADNICE
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Hasičský letní odstavec

L
etošní rok je pro suchdolské 
hasiče průměrným. Od začátku 
roku jednotka zasahovala u 34 
událostí. Nejčastějšími typy 
zásahu byly technické zásahy. 

Technickými zásahy jsou například 
popadané stromy, čerpání vody, od- 
stranění nebezpečných stavů, ale 
třeba i osoby vyhrožující skokem  
z okna. U těchto typů zásahů jed-
notka zasahovala celkem 21x. Vzhle-
dem k tomu, že jednotka je před-
určena na velkokapacitní čerpání 
a disponuje čerpacím přívěsem, je 
povolávána i mimo území Suchdola. 
S přívěsem jsme tento rok vyjížděli 
do Nebušic, Zbraslavi, Stodůlek  
a Karlína.

Druhým nejčastějším typem udá-
losti, ke kterým suchdolští hasiči 
vyjížděli, je požár. Těch bylo šest  
a vždy se jednalo o malé případy,  
při kterých nebyl nikdo ohrožen  
na zdraví či životě. Hasili jsme 
například požár tújí v zahrádkářské 
kolonii U Kapličky, požár porostu 
mezi ulicemi Kamýcká a U Kruhovky 
či doutnající desky za krbem v ulici 
Nad Spáleným mlýnem.

U dopravních nehod jednotka za-
sahovala 3x, a to vždy v rámci stáže 
u profesionálních hasičů na stanici 
Petřiny. Ostatními událostmi jsou 
plané poplachy, ostatní mimořádné 
události a ostatní pomoc.

Nad rámec výjezdové činnosti se 
jednotka věnuje prevenci ve školách 

a školkách či dozorům na společen-
ských akcích. V těchto případech 
jste se s námi mohli potkat na Fes-
tivalu proti nudě, Dni s hasiči nebo 
Zahradní slavnosti ČZU.

Nadále se podílíme na výpomoci 
městské části, kdy například při 
tropických dnech projíždíme ulicemi 
a kropíme Suchdol, přivážíme vodu 

na komunitní zahradu, kácíme stro-
my a tak podobně. 

Doufáme, že zbytek roku zůstane 
poklidný a uvidíme se jen při spole-
čenských akcích. ~

[Michal Frátrik]

HASIČI
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Příměstský tábor s hasiči

V
 létě pořádali suchdolští hasiči 
příměstský tábor pro děti. Měl 
úspěch nejen u všech dětí, ale  
i u rodičů, kteří byli spokojeni 
se vším, k čemu se děti mohly 

dostat a vyzkoušet si. „Snažili jsme 
se během pěti dnů naučit děti uži- 
tečné věci do běžného života a zá- 
roveň je seznámit s různorodou 
praci hasičů. Aby chápaly systém 
záchrany a tak dále. Vše bylo prolo-
žené hrami s hasičskou tematikou 
a tréninkem jednotlivých činností 
hasičských dovedností,“ říká Tomáš 
Vrobel, jeden z hasičů-organizá-
torů. Děti si mimo jiné vyzkoušely 
jízdu na záchranném člunu nebo 
stříkání z proudnic. Na Krajském 
operačním a informačním středis-
ku v Modřanech se děti dozvěděly, 
jak se přijímají hovory na linky 150 
a 112 nebo jak se vysílá záchranná 
technika.

Na Letišti Václava Havla, kde se 
také nacházejí letečtí záchranáři, 
děti mohly vidět speciální techniku 
leteckých záchranářů, vzlet i přistání vrtulníků  
a jejich prohlídku. Na závěr tábora účastníci změřili 
své síly při orientačním běhu. Na táboře se potkaly jak 
děti, které již navštěvovaly kroužek mladých hasičů 
v minulém školním roce, tak i nové děti, které se ale 
velmi rychle chytily a dohnaly svými znalostmi své 
zkušenější kamarády. Dokonce za své vědomosti byly 
pochváleny na hasičské stanici v Modřanech. Byla 

to i příprava na pokračování kroužku, kde přibudou 
noví členové.  „Sami víme, na čem musíme zapraco-
vat, a naším velkým cílem je již účast na hasičských 
soutěžích s týmy či jednotlivci,“ dodává Tomáš. Tábor 
proběhl ve spolupráci s SDH a JSDH Praha-Suchdol, 
DDM Suchdol, MČ Praha-Suchdol a dalšími útvary. ~

[Tomáš Vrobel]

HASIČI

(Ne)pravidelné zprávy z Domu dětí  
a mládeže v naší městské části 

 novým školním rokem 2024/2025 přichází  
i každoroční rozšířená nabídka volnočasových 
kroužků, a to pro malé i velké. Dovolte nám se 
v tomto vydání Suchdolských listů zaměřit na 
jeden konkrétní z nich. 

Od září v našem DDM otevíráme úplně nový a zcela 
unikátní kroužek s názvem „KOMEDIANTI“. Jeho hlav- 
ním cílem je spojit osoby nadšené a zapálené pro věc  
a výstupem potom jejich umělecko-folklórní vystoupení 
pro širokou veřejnost. Již v letošním pilotním ročníku je 
na co se těšit.  

„Ty jsi ale komediant!“, zaznívá u vás doma poměrně 
často? Pojďme tedy společně zažít spoustu zábavy  
a užít si společné chvíle v kostýmech a na scéně. Jed-
ním z dílčích cílů zmiňovaného kroužku je podpora dětí,  

které umělecký život zajímá, touží po potlesku a hrdos-
ti svých rodičů a možná i po pár slzách dojetí. Máme 
okolo sebe velkou spoustu malých nadaných umělců, 
kterým chybí kuráž, a je to velká škoda. I proto námi 
otevřený kroužek vzniká. 

A jak říká naše lektorka Iva Drgáčová: „Jediná naděje 
na pokračování čehokoli závisí na mladé generaci.“ 
Pokusme se proto nenechat upadat v zapomnění naše 
folklórní, tedy tradiční bohatství a radujme se společně 
z výsledků, na které budeme pyšní.

Těšíme se na setkávání s vámi v novém školním 
roce. ~

[Za tým DDM Praha-Suchdol
  Alena Vlková]
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Pro vývoj dětí je přímý kontakt  
s přírodou nenahraditelný,

ačátkem září přivítala MŠ 
K Roztokům novou paní 
ředitelku, Natálii Dvouletou. 
Přebírá nelehké otěže po 
Jaroslavě Barkové Hešíkové, 

která věnovala této školce velký 
kus svého života i srdce. Jaké 
má nová ředitelka se školkou 
plány a co ji přivádí na Suchdol? 
To prozradila v našem krátkém 
rozhovoru. 

Na úvod se nabízí prostá otázka: 
Proč právě Suchdol?
Suchdol je pro mě výjimečný svou 
kombinací blízkosti k přírodě a zá- 
roveň dostupnosti městské in-
frastruktury. Při výběru místa pro 
další profesní růst jsem hledala 
lokalitu, která by byla nejen atrak-
tivní pro rodiny s dětmi, ale také 
by nabízela možnosti pro rozvoj 
vzdělávacích aktivit zaměře-
ných na přírodu, ekologii a sport. 
Při první návštěvě mě Suchdol 
okouzlil, má své osobité kouzlo. 
Přikládám význam intuici a poci-
tům. Nejvíce si totiž pamatujeme 
to, jak a s kým jsme se na určitém 
místě cítili. Tuto myšlenku/pocit, 
bych ráda šířila dál – dětem, jejich 
rodičům, kolegyním – celému 
super týmu školy. Mateřská škola 
v Suchdole, obklopená lesy, nabízí 
ideální prostředí pro to, aby se děti 
mohly vzdělávat a růst v harmonii 
s přírodou.
 
Je zřejmé, že ráda pracujete  
s dětmi. Co vás na té práci nejvíc 
baví?
Práce s dětmi je pro mě radost 
především kvůli jejich bezpro-
střednosti a schopnosti objevovat 
svět kolem sebe s nadšením a zvě-
davostí. Nejvíc mě baví sledovat, 
jak se děti vyvíjejí, jak se učí novým 
věcem a jak si postupně budují 
své první kamarádské vztahy. Je 
to práce, která přináší okamžité 
výsledky a neustále mě inspiruje  
k tomu, abych hledala nové způso-

by, jak jim nabídnout podnětnou  
a povzbudivou cestu.Baví mě 
práce s lidmi, s těmi „nejmenšími“ 
i s dospělými, a propojení těchto 
dvou rovin mi dávalo smysl stát se 
ředitelkou. Práce je samozřejmě 
velice obsáhlá, ale důležité je pře-
devším, aby nás to všechny bavilo 
a naplňovalo. A dětská zpětná 
vazba je ze všech nejlepší.
 
Jaké máte plány s MŠ K Rozto-
kům? Mohou se děti a jejich rodiče 
těšit na nějaké novinky?
Mým cílem je pokračovat v kvalitní 
práci, kterou školka již nyní odvádí, 
a zároveň přinést nové prvky, které 
by mohly obohatit její program. 
Ráda bych rozšířila nabídku o hravé 
formy učení, společné aktivity pro 
děti, komunikaci a informovanost.
Dalším cílem je rozšíření spoluprá-
ce s rodiči, aby se stali aktivními 
partnery v procesu výchovy  
a vzdělávání.
 
A na co se mohou těšit stávající 
učitelky a provozní personál – 
vaše nové kolegyně?
Pro mě je klíčové vytvořit příjemné 
a podporující pracovní prostře-
dí. Učitelky se mohou těšit na 
otevřenou komunikaci, prostor pro 
sdílení nápadů a možnost se dále 

vzdělávat. Ráda bych také pod- 
porovala týmovou spolupráci  
a zajišťovala, aby se každá z kole- 
gyň cítila ve své práci jistě a mohla 
naplno využít svůj potenciál. Vě- 
řím, že spokojený a motivovaný 
personál je klíčem k úspěšné 
školce.

Školka leží v těsné blízkosti lesa 
a i školy v přírodě byly vždy ve 
venkovském prostředí. Jaký máte 
vy vztah k přírodě?
Příroda pro mě jako umělce  
a sportovce byla vždy zdrojem 
klidu a inspirace. Pocházím z ma- 
lého města (až z Aše) a jako dítě 
jsem trávila hodně času venku,  
a to se odráží i v mém přístupu  
k práci s dětmi. Pobyt v přírodě má 
pro děti nezastupitelný význam – 
učí je vnímavosti k okolí, rozvíjí 
jejich smysly a podporuje fyzický 
i duševní rozvoj. Ráda bych, aby 
děti ve školce měly možnost co 
nejvíce času trávit venku a učit se 
prostřednictvím přímého kontaktu 
s přírodou, dostatečně se hýbat 
a mít chuť tvořit.

Na co se nejvíce těšíte ve své 
nové práci?
Nejvíce se těším na nové prostředí 
a na to, až budu moci blíže poznat 
děti, jejich rodiče a celý kolektiv 
školky. Těším se na spolupráci 
s týmem, na vytváření nových 
projektů a aktivit, které dětem při-
nesou chuť se učit zábavně. Velkou 
radost mi dělá možnost přispět k 
rozvoji školky, která má tak skvělý 
potenciál, a být součástí komunity, 
která se aktivně podílí na výchově 
budoucí generace. Těším se na 
to, jak se nám společně s týmem 
podaří školku dále rozvíjet. A sa-
mozřejmě se těším na nové výzvy, 
které mě v této roli čekají. ~

[Pavla Bradáčová]   

Z
říká Natálie Dvouletá, nová ředitelka MŠ K Roztokům.

ROZHOVOR
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Neformální mezinárodní  
vzdělávací program DofE
(celosvětový program pro mladé lidi ve věku 14-24 let)

K omunitní centrum Půda podporuje řadu akti-
vit pro různé cílové skupiny. Nabízíme prostor 
pro setkávání, vzdělávání i trávení volného 
času. Rádi bychom vám představili meziná-
rodně vyzkoušený program DofE a oslovili 

naše teenagery.
Co je DofE? - Program neformálního vzdělávání  

a podpora rozvoje v několika oblastech pro mladé 
lidi, který v roce 1956 založil princ Philip, vévoda  
z Edinburghu (zkratka Duke of Edinburgh) společně 
s pedagogem propagujícím zážitkovou pedagogiku 
Kurtem Hahnem. DofE vzniklo na střední škole jako 
doplněk k formální výuce, který měl studentům 
pomoci získat kompetence klíčové pro další život – 
samostatnost, iniciativu, empatii a schopnost 
týmové spolupráce. DofE působí ve více než 130 
zemích celého světa a od roku 1995 byl program  
pod záštitou Ministerstva školství spuštěn i v ČR.

Poslání programu je rozvoj potenciálu každého 
mladého člověka bez ohledu na jeho původ, sociální 

zázemí či fyzickou kondici. Nesoutěží, nehodnotí, 
ale motivuje a rozvíjí samostatnost, píli, odhod- 
lání, kreativitu a zájmovou činnost mladých lidí.  
To vše se nám líbí, a proto jsme se v KC Půda rozhodli 
absolvovat školení a zapojit se. Můžeme se tak stát 
mentorem a pomáhat účastníkům v nastavení a pl- 
nění jejich cílů.

O co v programu jde? Zapojený účastník si zvolí 
svůj vlastní cíl a aktivitu ze stanovených oblastí – 
POHYB, DOBROVOLNICTVÍ, DOVEDNOST, EXPEDICE, 
které se bude věnovat jednu hodinu týdně. Nastaví 
si délku úrovně BRONZ, STŘÍBRO, ZLATO podle 
časové náročnosti. Je to ověřená metoda, která 
má komplexní a dlouhodobé přínosy. Účastníci se 
naučí plnit aktivity dlouhodobě, naučí se překonávat 
překážky, posilovat vytrvalost, sebevědomí a ve 
výsledku i vytvářet zdravé návyky pro aktivní životní 
styl a sociální cítění. Získané zkušenosti pak účast-
níci-studenti mohou uplatnit při dalším vzdělávání 
na vysokých školách či při výběru pracovní profese. 
Celkově se z úspěšných „dofáků“ stávají aktivní mla-
dí lidé, kteří nejsou lhostejní ke svému okolí a chtějí 
se zapojit do dění kolem sebe.

Pokud se vám tato myšlenka vzdělávacího pro-
gramu líbí, máte doma teenagera 14+ a chtěli byste 
se dozvědět více – přijďte i s dětmi na besedu:

PŘEDSTAVENÍ PROJEKTŮ PRO MLÁDEŽ
STŘEDA 16. ŘÍJNA od 18 hodin v sále KC Půda.

www.dofe.cz
kc-puda@praha-suchdol.cz ~

[red]

MOHLO BY VÁS ZAJÍMAT
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Půda otevřená pro všechny
ěhem srpnového víkendu 
jsme uspořádali v Komunit-
ním centru Půda první letní 
víkendový festival PŮDA  
OTEVŘENÁ PRO VŠECHNY, 

který se nesl v duchu zdraví, krásy  
a relaxace. Festival pro širokou 
veřejnost, ale také pro cizince  
a držitele dočasné ochrany z Ukraji-
ny, kterým jsme představili aktivity 
centra a nabídli možnost zapojení 
do programu celého festivalu. 

Podařilo se nám navázat a do- 
jednat nové spolupráce s cizinci 
a připravili jsme opravdu pestrý 
program. 

Festival jsme zahájili v pátek  
2. srpna koncertem pro violu, housle 
a klavír, na kterém se předvedli žáci 
základní umělecké školy, studenti 
pražské konzervatoře a jejich pe-
dagogové. Zazněly známé skladby, 
ale i lidové české i ukrajinské písně. 
Ksenia Nykyforenko zahrála klavírní 
recitál skladeb od Bacha, Kosenka či 
Chopina a my jsme jen žasli nad jejím 
talentem. 

V sobotu a v neděli festival pokra-
čoval celodenními aktivitami, mezi 
nimiž byl workshop ukrajinských 
lidových kostýmů, výroba látkových 

panenek a šperků či lidová výšivka. 
Pro relaxaci jsme vyzkoušeli medi- 
tace s bylinkami či kakaový ceremo-
niál, využili jsme odbornice v péči  
o pleť a nebo se nechali povzbudit 
relaxační masáží. I zdravé vaření 
jsme zahrnuli do programu – ochut-
nali jsme studený boršč, různé salá-
ty, špenátové palačinky či cuketový 
dort. Ve spolupráci s ukrajinskou 
lékařkou připravujeme kuchařku  
s recepty a povídáním o středozem- 
ní kuchyni. 

Závěr festivalu patřil opět hudbě. 
Pozvání přijala operní pěvkyně Olga 
Poltorak z Oděsy a Tatiana Vasiltsiv 
zahrála na ukrajinský hudební nástroj 
banduru. Vystoupil také dětský 
soubor Večernice, který předvedl 
krásné kroje a tradiční lidové tance. 
Česko-ukrajinský koncert byla hezká 
tečka za letním festivalem. 

KC Půda nabízí prostor pro set- 
kávání různých menšin. Projekt  
SUCHDOLSKÁ PŮDA POMÁHÁ před-
stavuje souhrn aktivit, které pomá-
hají cizincům v začlenění do místní 
komunity. I o letních prázdninách 
pokračovaly večerní kurzy českého 
jazyka a na posledních 14 dní v srpnu 
se přihlásilo přes 40 ukrajinských 

uprchlíků na intenzívní školu češtiny. 
Připravili jsme také aktivity pro děti 
a mládež. Fotografický kemp a vý-
tvarný kemp nabídly řadu zajímavých 
i vzdělávacích aktivit. Děti společně 
pracovaly a navázaly nová přátelství. 
Na vzpomínky z každého kempu se 
můžete podívat na sociálních sítích. 

Projekt pokračuje až do konce 
roku, a tak hned od září nabízíme 
pokračovací jazykové kurzy, odborné 
poradny v oblasti psychického i fy-
zického zdraví a určitě uspořádáme 
zase společné předvánoční setkání. 
Pro cizince seniory jsme připravili 
nový páteční klub Moudrosti a ra-
dosti, kde se probírají témata okolo 
zdraví, pohybu, správného jídelníčku 
a čekají nás i procházky Prahou. 

Naši práci můžete sledovat na 
www.kc-puda.cz, na facebooku 
kcpuda či na instagramu kcpuda.
suchdol. ~

[Zuzana Krumpholcová,
vedoucí KC Půda]

B

MOHLO BY VÁS ZAJÍMAT
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Z RADNICE

Film Tancuj Matyldo a následná beseda s odborníky
říběh, inspirovaný skutečnou událostí, popisuje 
soužití tří generací, které se však stává katastro-
fou. Zvlášť když vyjde najevo, že u hlavní protago-
nistky Matyldy propuká Alzheimerova choroba.

Společná domácnost tří rozdílných tempera-
mentů různých generací přináší řadu humorných momen-
tů, s postupujícími příznaky nemoci spíš tragikomických. 
Na první pohled bezvýchodná situace převrátí rodině 
život vzhůru nohama, ale tím, že to nevzdají, udělají něco 
důležitého nejen pro Matyldu, ale i sami pro sebe.

Besedy, která proběhne po skončení promítání, se 
zúčastní Nataša Slavíková, scenáristka a producentka 
filmu, MUDr. Jozef Čupka, suchdolský praktický lékař, 
Lubomír Mlčoch, dobrovolník pomáhající v Centru Se-
ňorina, a Jiří Přeučil, ředitel Horizontu – centra služeb 
pro seniory. Na besedě budou přítomni i zástupci Centra 
Seňorina, kteří mají rozsáhlé zkušenosti s péčí o lidi  
s Alzheimerovou nemocí a s pomocí rodinám, které se 
starají o své blízké s touto nemocí.

„Ukazuje se, že i takové vážné téma lidi zajímá. Před- 
poklad, že se diváci chtějí jen bavit, protože je těžká 
doba a nikdo nepřijde na film se závažnou tematikou, není 
pravdivý,“ uvádí scenáristka a producentka filmu Nata- 
ša Slavíková. Bez pomoci různých neziskovek lze život  
s Alzheimerovou chorobou jen velmi těžko zvládat. To 
stálo za rozhodnutím toto téma zpracovat ve filmu. Film 
ukazuje osudy lidí, jejichž práce je podhodnocená, není 
oceněna společensky ani finančně. Diskuse, které se 
pořádají v různých městech, mají za cíl poukázat na 
funkci pečujících a pokusit se situaci zlepšit, ukázat, jak 
hluboký to je problém. „Obešla jsem také desítky dalších 
lidí, kteří mi umožnili nahlédnout do svých osudů. Film je 
autentický. To, co jsme napsali do scénáře, jsme si nevy-
mysleli, ale je o zkušenostech rodin, které si tím prošly,“ 
říká Nataša Slavíková, která scénář napsala společně se 
svým manželem, režisérem filmu Petrem Slavíkem. 

Promítání filmu Tancuj Matyldo a beseda po něm 
proběhne v pondělí 23. září od 18:00 v sále KC Půda na 
suchdolské radnici. ~

[red]

Divadelta provede vaše děti světem nástrah

P

iž tradičně zveme rodiče s dětmi na oblíbené pro-
gramy interaktivního divadla fórum zaměřené na 
prevenci rizikového chování, které přináší spolek 
Divadelta. Představení se budou konat ve čtvrtek 
od 18 hodin na radnici a jsou financována z grantu 
hlavního města Prahy Program v oblasti prevence 

kriminality pro rok 2024. 
Tentokrát nabízíme představení:
3. 10. Trest (agresivita, jak zvládat vztek)
17. 10. Připojená (nástrahy internetu)
31. 10. Nový spolužák (šikana)
14. 11. Vsadíš se (vznik závislosti, hazard)
21. 11. Vadí nevadí (alkohol)
28. 11. Poslední mince (krádež, peníze)

Více informací k jednotlivým představením naleznete 
na www.divadelta.cz. Je třeba se přihlásit předem na 
e-mailu: v.stepankova@praha-suchdol.cz.

Kromě podvečerních představení zveme na Aktivní 
den rodin Slyšíš mě II. Jedná se o potkání rodičů a dětí 
(vhodné pro děti od 11 let). Budeme se zabývat tím, co 
máme společného a co nás rozděluje. Jak se lépe vní-
mat a slyšet? Jak zvládnout společnou komunikaci  
a konflikty. Pojďte se potkat, pochopit, pobavit, po- 
rozumět...

Společné setkání se koná v sobotu 19. října od 10 do 
18 hodin, s pauzou na oběd. Workshop bude vedený 
technikami divadla ve výchově a divadlem fórum. Více 
informací vám podá Jitka Rosenová, tel.: 776 878 550, 
www.divadelta.cz.

Na akci je nutno se předem přihlásit, počet osob je 
kapacitně omezen. Přihlásit se můžete do konce září 
(nebo naplnění kapacity) na e-mail: v.stepankova@
praha-suchdol.cz. ~

[red]
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Na Hálkově Půdě vystoupí Stamicovo kvarteto
etos začátkem podzimu se  
už po čtvrté sejdeme na Hál- 
kově Půdě – minifestivalu 
konaném na počest hudební-
ho skladatele Václava Hálka 
(1937–2014), který na Suchdole 

strávil dětství a mládí a od roku 2018 
je čestným občanem naší městské 
části. 

Václav Hálek komponoval zejmé-
na scénickou hudbu, rozsáhlá je 
jeho písňová tvorba a jeho odkaz za-
hrnuje i díla komorní a orchestrální. 
Samostatnou kapitolu tvoří skladby 
inspirované houbami – vytvořil jich 
několik tisíc.

V rámci Hálkovy Půdy každý rok 
uvádíme kompozice ze skladatelovy 
pozůstalosti – tištěná vydání Hálko-
vých děl téměř neexistují a nahrá-
vek je poskrovnu – a máme radost, 
že jeho hudba se ukazuje být stále 
životná a životaschopná. 

Letos bude na programu mimo 
jiné Hálkův cyklus Čtvero ročních 
dob. Jeho jednotlivé části svěřu-
je skladatel různým kombinacím 
nástrojů, které dohromady tvoří 
sestavu smyčcové kvarteto plus 
flétna a hoboj. A protože v této 
sestavě svého času nastudovalo 
do svého repertoáru sextety Pavla 
Vranického Stamicovo kvarteto, 
nabídli jsme mu účast na Hálkově 
Půdě – a PODAŘILO SE! Hálkova 
hudba bude znít v sousedství hudby 
Mistra Vranického, který patřil do 
okruhu trojice klasiků Haydn–Mo-
zart–Beethoven, a rovněž Josefa 

Bohuslava Foerstera (1859–1951),  
s nímž osobnost Václava Hálka pojí 
hluboká křesťanská víra.  

Stamicovo kvarteto je v součas-
né době nejvýznamnějším českým 
kvartetním souborem s rozsáhlou 
mezinárodní reputací. Zakládá si 
na objevném repertoáru – z oblasti 
hudby staré i nové (v nedávné době 
naplnilo tuto svou misi soubornými 
nahrávkami kvartetních skladeb 
Josefa Bohuslava Foerstera a Ví-
tězslava Nováka), je pořadatelským, 
dramaturgickým i interpretačním 
pilířem festivalů EuroArt Praha a 
Stamicovy slavnosti. Máme štěstí, 
že jsme se se „Stamicovci“ doká-
zali shodnout na termínu, protože 
jsou neustále někde „v terénu“ – ať 

doma, či v zahraničí – a příští rok  
by to třeba už ani nevyšlo, proto- 
že budou slavit 40 let existence  
a určitě budou na roztrhání. Účast 
na Hálkově Půdě přislíbili další špič-
koví hudebníci – hobojistka Jana 
Brožková a flétnista Roman Novot-
ný – oba členové České filharmonie 
a hvězdného Afflatus Quintetu.

S nimi letos dojde i na pověstné 
Hálkovy houby. Většina hub ke skla-
dateli promlouvala hlasem sólových 
houslí, mimořádně i violy, violonce-
lla nebo vícehlasem. Skrze hoboj to 
bylo jen pár hub a opravdu vzácně 
se objevuje flétna – po pravdě v Hál- 
kově pozůstalosti je „houbová“ sklad- 
ba pro sólovou flétnu jen jediná. 
Chcete vědět, která (houba) to je? 
Nechte se překvapit.

Bude to hvězdný – a houbový – 
středeční večer 9. října od 19 hodin  
v kapli sv. Václava. ~

[PhDr. Wanda Dobrovská, Ph.D., 
hudební redaktorka a kritička] 

Redakční poznámka: 
V rámci festivalu Hálkova Půda pro-
běhne v kapli sv. Václava v neděli  
6. října od 18 hodin koncert tria  
flétna/klarinet, cembalo a soprán  
a dále v úterý 8. října od 16 hodin  
v sále KC Půda koncert žáků Základ-
ní umělecké školy Jana Hanuše.

L

MOHLO BY VÁS ZAJÍMAT
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Ohlédnutí za letošními zápisy do MŠ Gagarinova
etošní zápisy do mateřských 
škol proběhly v termínu od  
6. do 7. května 2024. Pokra-
čuje trend snižování počtu 
dětí, jejichž rodiče přicházejí 

k zápisu. Těžko říci, jak se bude 
situace vyvíjet, počty může na krátko 
zvrátit větší výstavba a přistěhování 
mladých rodin, ale pravděpodobně se 
počty dětí budou spíše stabilizovat 
než narůstat. Tím pádem je to dobrá 
zpráva pro rodiče suchdolských 
dětí, protože budeme přijímat bez 
problémů všechny děti, které přijdou 
k zápisu.

Již pro školní rok 2024/2025 jsme 
přijali všechny tříleté děti a děti 
narozené do konce roku 2021, tedy 
dosahující tří let v průběhu letošního 
podzimu. Vzhledem k počtu volných 
míst budeme moci pravděpodobně 
přijmout i děti, které dosáhnou tří let 
až v příštím kalendářním roce. 

CO NOVÉHO V MŠ GAGARINOVA?
Naši Mateřskou školu Gagarinova se 
snažíme stále rozvíjet a zlepšovat, 
aby to tu naše děti bavilo. Největší 

investice se uskutečnila díky grantu 
od Letiště Praha, a to výměna star-
šího dosluhujícího herního prvku za 
dva nové kovové herní prvky –  herní 
sestava Flora 65 se skluzavkou a se-
stava MOB v řádech statisíců korun. 

Během léta také proběhlo malování 
některých vnitřních prostor mateř-
ské školy. ~

[Stanislav Zelený]

ZE SUCHDOLSKÝCH ŠKOL

Čas se naplnil
  mateřské školce u lesa jsem 
strávila 17 roků, z toho 16 roků 
jako ředitelka. Tento dlouhý 
čas byl naplněn učením se 
nové roli, rozvojem komunika-
ce na mnoha různých rovinách, 

vyrovnáním se se zodpovědností za 
živý organismus, jakým školka beze-
sporu je, a nalezením kompromisu 
mezi tím, co bylo pro mě ideální 
představou perfektní školky a mož-
nou realitou ovlivňovanou mnoha 
vnějšími faktory (kolektiv školky, 
rodiče, děti, zřizovatel, finanční 
zdroje, zákony, vyhlášky…). 

Ale hlavně učením se od dětí,  
co je to ŽÍT TADY A TEĎ! 

Školku jsem vždy vnímala jako 
svůj druhý domov, kde se člověk 
dobře cítí a kam se rád vrací. Ráda 
jsem jezdila od lesa (od obory 
Hvězda, kde bydlím) ke školce u lesa 

a pozorovala kormorány, kteří se v 
zimě zabydleli na stromech u břehu 
Vltavy. 

Ve školce jsem zažila mnoho 
krásných situací a příběhů, občas 
se na čisté obloze vyskytly i mráčky. 

Tak to zkrátka v životě chodí. Vše 
bylo přínosné, a tak si do nové etapy 
svého života odnáším jen hezké 
vzpomínky – na děti, rodiče i kolegy-
ně. Dokončila jsem aktivní pracovní 
čas a nyní se těším na neméně ak- 
tivní čas odpočinku. Přečtu knihy, 
co na mě roky čekají v knihovně, 
procestuji naši krásnou českou 
zemi, využiji nabídky Univerzit 
třetího věku k sebevzdělávání, budu 
pokračovat ve své celoživotní zálibě 
– sportování. A také se budu těšit na 
babičkovskou roli.

A až někdy tam Nahoře zaklepu 
na dveře a zeptají se mě, co mi v ži- 
votě dělalo velkou radost, bude má 
odpověď jasná – školka u lesa.

Milí Suchdoláci, mějte se dobře. 
MILÁ ŠKOLKO, AŤ SE TI HEZKY 

DAŘÍ! ~
[Jaroslava Barková Hešíková]

V 
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Co nového v naší knihovně
odzimní a zimní měsíce 
v naší knihovně a kultur-
ním centru budou plné 
zajímavých akcí, které jistě 
potěší milovníky umění, 

vzdělávání i vánoční atmosféry. 
Přinášíme vám aktuální informace 
o nadcházejících událostech: 

ZÁŘÍ VE ZNAMENÍ FOTOGRAFIE
Ve druhé polovině září vás zveme 
na výstavu fotografií talentované 
Magdalény Martinské. Zahájení vý-
stavy a vernisáž proběhne 25. září 
2024 v 16 hodin. Její snímky za-
chycují krásu každodenního života 
i neobyčejné okamžiky, které nás 
obklopují. Výstava bude probíhat 
až do listopadu a nabídne vám je-
dinečnou příležitost ponořit se do 
světa viděného očima této nadané 
fotografky. Neváhejte a přijďte se 
inspirovat jejím uměním. 

UNIVERZITA TŘETÍHO VĚKU –  
PŘÍLEŽITOST PRO SENIORY 
Pro naše starší spoluobčany máme 
skvělou zprávu! Ve spolupráci  
s Českou zemědělskou univerzitou 
(ČZU) otevíráme další ročník Uni-
verzity třetího věku. Zájemci z řad 
seniorů se mohou hlásit koncem 

září přímo v naší knihovně. Tento 
vzdělávací program nabízí mož-
nost rozšířit si obzory, získat nové 
znalosti a setkat se s podobně 
smýšlejícími lidmi. Nepromarněte 
tuto skvělou příležitost k osobnímu 
rozvoji! Přihlásit se můžete do 27. 
října 2024.

BESEDA O UMĚLÉ INTELIGENCI 
V úterý 12. listopadu 2024 od 18 ho-
din vás srdečně zveme do KC Půda 
na mimořádně zajímavou besedu 
na téma Umělá inteligence. Naším 
hostem bude renomovaný novi-
nář, publicista, analytik a pedagog 
Petr Koubský, který nám přiblíží 
toto aktuální a fascinující téma. 
Dozvíte se o nejnovějších trendech 
v oblasti AI, její roli v současném 
světě i možných dopadech na naši 
budoucnost. Beseda slibuje být 
nejen informativní, ale i podnětná 
pro diskusi. 

VÁNOČNÍ ATMOSFÉRA  
V KNIHOVNĚ
Od poloviny listopadu až do Vánoc 
se naše knihovna promění v kouzel-
né místo plné vánoční atmosféry. 
Připravujeme pro vás speciální vá-
noční výzdobu, která vás jistě naladí 

na nejkrásnější svátky v roce. Sou-
částí této sváteční proměny bude 
i výstava betlémů. A zde bychom 
vás rádi požádali o spolupráci. 
Máte doma zajímavý nebo tradiční 
betlém? Rádi byste se o jeho krásu 
podělili s ostatními? Budeme velmi 
vděční, pokud nám jej zapůjčíte pro 
naši výstavu. Vaše betlémy pomo-
hou vytvořit jedinečnou atmosféru 
a přinesou radost mnoha návštěv-
níkům. Pokud máte zájem přispět 
svým betlémem do naší výstavy, 
neváhejte nás kontaktovat přímo  
v knihovně. 

Věříme, že si z naší pestré nabíd-
ky akcí vyberete a těšíme se na vaši 
návštěvu. Ať už přijdete obdivovat 
fotografie, vzdělávat se, diskutovat 
o umělé inteligenci nebo se jen 
naladit na vánoční atmosféru, jsme 
tu pro vás.

Knihovna Suchdol je místem 
setkávání, poznávání a inspirace, 
a my jsme rádi, že můžeme být 
součástí vašeho kulturního života. 
Přejeme vám krásné podzimní dny 
a těšíme se na viděnou při některé 
z našich akcí! ~

[Jiřina Klímová Krausová]

P

MOHLO BY VÁS ZAJÍMAT
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UŽ VÍM, KDE BYDLÍM

Stalo se před 25 lety…
ačátek prázdnin roku 1999 byl 
velmi slunečný a teplý. Tropic-
ké dny však následně přinesly  
i bouřky a krupobití.

Suchdolská kronikářka  
Mgr. H. Vacková zaznamenala 

tuto událost:
V pondělí 5. července se odpo- 

ledne zatáhlo, obloha téměř zčerna- 
la. Obrovský větrný vír o průměru asi 
100 metrů postupoval od jihozápadu 
a kolem 15. hodiny zasáhl. Létaly 
odtržené kusy střech. Přívalový déšť 
se silným větrem rozrážel okna. 
Nejsilněji se projevil před obecním 
úřadem, kde mu padly za oběť dva 
nejmohutnější a nejkrásnější stro-
my dosahující výšky až 20 metrů. 
Smutný byl pohled na jejich kmeny 
ulámané jak sirky. Ten den prošlo 
nad Suchdolem šest bouřek během 
odpoledne a noci.

V hasičské kronice se o ná-
sledcích této události píše: První 
zastávkou byla padlá vzrostlá jedle  
a stříbrný smrk před budovou 
místního úřadu, zároveň se odklízel 
i zlomený kaštan a odstraňovaly 
se zbytky stromů z vozovky před 
úřadem. Poté se jednotka přesunula 
k rodinnému domu čp. 927, rovněž 
v Internacionální ulici, kde spadl 
vzrostlý ořech na plot mezi souse-
dící domky. Během zásahu, který 
probíhal za silného deště, byl hlášen 
další případ. V ulici K Horoměřicům 
ze střechy vícepodlažního bytového 
domu uletěl plech větších rozměrů, 
který dopadl na pozemek na protější 
straně ulice. Plech byl opřený o ro- 
dinný domek a ovocný strom. Muselo 
být použito rozbrušovacího agre-
gátu. Další den hasiči pokračovali 
v odstraňování následků bouře na 
Suchdole i v Sedlci. 

Co říci závěrem? Větru ani dešti 
zatím poručit neumíme, příroda nás 
vždy něčím překvapí. Klasik V. Vanču- 
ra by to okomentoval těmito slovy: 
„Tento způsob léta zdá se mi poně-
kud nešťastným.“ ~

                                                                                                          
[Zuzana Kučerová, kronikářka 
Zdroj: Suchdolská a hasičská  

kronika, foto: M. Kučerová]

Z
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Pohybové aktivity v Rybičce

M
ateřský klub Rybička přináší 
rodičům s dětmi mnoho pohy-
bových aktivit, a to v pravi-
delných dopoledních progra-
mech, při zážitkových pátcích 

nebo při výzvě 10 000 kroků, které se 
MK Rybička již několikrát zúčastnil. 

Každý týden v úterý se mohou děti 
a rodiče s lektorkou rozpohybovat na 
programu nazvaném příhodně Koníci. 
Lekce je zaměřená na básničky  
s napodobováním. O co se jedná? 
Rytmické básničky doprovázíme 
pohyby, které napodobují slova v nich 
obsažená. Děti se tak básničky snáz 
naučí, je to pro ně zábavnější forma 
učení a pomáhají jim při rozvoji řeči 
a pohybových dovedností. Na konci 
každé lekce nesmí chybět opičí dráha, 
kde se děti mohou vydovádět. 

Pravidelnou aktivitou, kterou MK 
každoročně pořádá na jaře, je Závod 
na odrážedlech či jiných strojích. 

Závody se konají v rámci zážitkových 
pátků. Dopoledne se rodiče s dětmi  
a s jejich stroji sejdou na hřišti Na Ry-
bářce v Praze-Suchdole. Nejprve pro-
bíhá individuální poznávání tratě při 
jízdě zručnosti. Děti zjistí, že na kole 
či odrážedle lze jet i jinak než rovně. 
Naučí se tak lépe ovládat svoje stroje 
při kličkování mezi kužely a projíždě-
ním vytyčených branek. Pak se závodí 
i v rychlosti. Děti se seřadí na jednom 
konci hřiště a na povel všichni vyrazí 
na druhou stranu, kde na ně čekají 
povzbuzující rodiče. Jelikož jsou pro 
nás vítězové všichni, tak každé dítko 
dostane diplom za účast a odměnu za 
vynaloženou snahu.

Další pohybovou aktivitou, kterou 
MK Rybička pořádá v rámci zážit-
kového pátku, je Orientační běh po 
Suchdole. Maminky s dětmi absolvují 
trať buď s kočárkem, pěšky anebo 
na kole. Během cesty musí projít 

stanovišti, kde na ně čekají otázky. 
Z odpovědí na otázky pak maminky 
sestaví tajenku, kterou v cíli předají 
organizátorkám. Jelikož se v Rybičce 
řídíme heslem „není důležité vyhrát, 
ale zúčastnit se“, nevyhlašujeme 
pořadí jednotlivých rodin v soutěži, 
ale na všechny účastníky čeká diplom 
a odměna. Vždyť každý, kdo přijde do 
cíle, je vítěz!

Již od roku 2021 se dvakrát za rok, 
a to v dubnu a v říjnu, zapojuje Rybička 
se svým desetičlenným týmem do vý-
zvy 10 000 kroků. Maminky a příznivci 
mateřského klubu se snaží překonat 
sami sebe a nachodit každý den tolik 
kroků, kolik si stanoví jako svou výzvu. 
Samozřejmě ideální je denně nachodit 
10 000 kroků. Během této výzvy se 
snažíme zorganizovat alespoň jednu 
společnou procházku, při níž sdílíme 
své úspěchy či nezdary výzvy. Zároveň 
tým Rybičky soupeří s dalšími týmy na 
Suchdole a zpravidla obsazuje jedno 
ze tří vítězných míst.

Pohybovým aktivitám se návštěv-
níci Mateřského klubu Rybička věnují 
i na každoročně pořádaném letním 
prázdninovém příměstském táboře 
pro rodiny s malými dětmi – na Týdnu 
zážitků. Od covidových let se snažíme 
tento tábor vést převážně venku. 
Klubovnu Rybičky si užijeme přes rok 
dostatečně. Naše výlety směřují do 
zooparků, do muzeí, na hřiště i jinam 
a na konci týdne do zábavního parku 
Mirakulum v Milovicích nad Labem.  
O tom, že týdenní společný program 
s Rybičkou je oblíbený, svědčí vysoká 
návštěvnost každý rok.

MK Rybička zve všechny své příz-
nivce na své programy, které zahájil 
začátkem září Dnem otevřených dveří.  
O všech akcích budeme informovat  
na webových stránkách www.klub- 
rybicka.cz, na informačních tabulích,  
v Suchdolské mozaice a na sociálních 
sítích. Děkujeme všem, kteří Rybičce 
pomáhají a přejí jí zdar. ~

[Monika Chorvátová, 
lektorka pohybových aktivit  

v MK Rybička]
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KOMUNIKACE S RADNICÍ
Městská část nabízí svým občanům pro vzájemnou komunikaci  

používat bezplatnou aplikaci MojeObec, pomocí které budete dostávat zprávy  
o dění v městské části nebo naopak můžete zasílat hlášení  

o problémech či závadách. 

Díky aplikaci MojeObec budete mít též stále při ruce kontakty na úřad  
a důležitá telefonní čísla pro hlášení poruch či tísňová volání.

Aplikace MojeObec je ke stažení zdarma pro chytré mobilní telefony  
s operačním systémem Android nebo s operačním systémem iOS (iPhone).

Další informace jsou na webu městské části.

Zastupitelstvo MČ Praha-Suchdol na 
svém zasedání dne 25. 6. 2024 kromě 
jiného: 

~ projednalo závěrečný účet včetně 
zprávy o výsledku přezkoumání hospo-
daření městské části Praha-Suchdol za 
rok 2023;

~ schválilo zřízení služebnosti na dobu 
neurčitou – vedení inženýrské sítě  
(věcného břemene) na pozemku parc.  
č. 2318/1, k. ú. Suchdol, dle geomet-
rického plánu č. 1966-563/2022, ve 
prospěch společnosti PREdistribuce, 
a.s., IČ: 27376516. Dle výkazu délek je 
celková délka věcného břemene 21 met-
rů a finanční náhrada je ve výši 17 000 Kč 
bez DPH;

~ vzalo na vědomí informaci o výsled-
cích hlasování o projektech participa-
tivního rozpočtu roku 2024 a souhlasilo 
s navýšením částky celkově alokované 
pro participativní rozpočet na 725 tisíc Kč, 
z čehož 625 tisíc Kč je alokováno pro 
realizaci projektů občanů MČ starších 
15 let a 100 tisíc Kč na realizaci projektů 
žáků ZŠ Mikoláše Alše;

~ schválilo navýšení rozpočtu MČ Pra-
ha-Suchdol na rok 2024 o převod 100% 
podílu MČ Praha-Suchdol na celkové 
daňové povinnosti hl. m. Prahy na dani 
z příjmu právnických osob za rok 2023 
ve výši 3 475 527,12 Kč;

~ schválilo zřízení služebnosti na dobu 
neurčitou – vedení inženýrské sítě  

(věcného břemene) na pozemku parc.  
č. 2389, k. ú. Suchdol, dle geometric-
kého plánu č. 1973-681/2022, ve pro-
spěch společnosti PREdistribuce, a.s.,  
IČ: 27376516. Dle výkazu délek je cel-
ková délka věcného břemene 12 metrů 
a finanční náhrada je ve výši 13 850 Kč 
bez DPH;

~ schválilo podání žádosti o svěření ne-
movitého majetku hl. m. Prahy do sprá-
vy MČ Praha-Suchdol: pozemek parc. 
č. 2218, k. ú. Suchdol o výměře 55 m2, 
zastavěná plocha a nádvoří, pozemek 
parc. č. 2219, k. ú. Suchdol, o výměře  
4 090 m2, ostatní plocha, za účelem vy-
tvoření zázemí pro lesní školku, kterou 
MČ plánuje otevřít.

Kompletní zápisy ze zasedání zastupitelstva a rady městské části jsou k dispozici i na stránkách www.praha-suchdol.cz. 
Přečíst si zápis on-line můžete i v místní veřejné knihovně, kde je přístup k internetu zdarma.

Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA

Ke konci srpna odešla z funkce ředitelky Mateřské školy K Roztokům 
Mgr. Jaroslava Barková Hešíková. Rada městské části děkuje paní ředitelce  

za 16 let, kdy byla ve vedení mateřské školy, jíž vtiskla specifické zaměření  
využívající jedinečnost polohy školky na okraji Roztockého háje.
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PRO CHYTRÉ HLAVY

Luštění a hry se soutěží
 

Milé čtenářky, milí čtenáři, 
v červnu letošního roku jsme si připomněli sté výročí úmrtí pražského rodáka, spisovatele Franze Kafky. 
Pojďte si tedy s námi zaluštit spisovatelskou osmisměrku. V její tajence najdete závěr citátu amerického 
filosofa Ralpha Waldo Emersona: Zachovejte klid:… 

Jako obvykle jsme pak pro vás připravili několik šachových úloh. Dvě šachové úlohy jsou pro zábavu  
a jedna (C-03/24) je soutěžní. Budeme se těšit na vaše řešení na e-mailu sachy.prahasuchdol@gmail.com, 
a to nejpozději do 31. 10. 2024 do 17 hodin. Nejúspěšnější řešitel(é) od nás obdrží poukázku v celkové 
hodnotě 600 Kč do suchdolské drogerie U Hrocha. Šachovou úlohu z minulého čísla správně vyřešili tři 
suchdolští šachisté: Alex Bernášek, Jiří Fišer a Filip Svášek. Všichni našli vítěznou kombinaci, která vedla 
k matu třetím tahem. K výhře vedl i tah věže na f7, ovšem toto řešení bylo výrazně delší. Všem výhercům 
gratulujeme! 

Správná řešení k úlohám A a B z tohoto čísla a kompletní řešení soutěžní úlohy z minulého čísla  
(C-02/24) najdete na straně 15. 

Přejeme vám spoustu zábavy při luštění.

[Kateřina Dušková a Félix Galán Fernández]

ČAPEK, CIMRMAN, ERBEN, FOGLAR, 
FUCHSOVÁ, HALAS, HAVEL, HRABAL, 
JESENSKÁ, JIRÁSEK, KLICPERA, 
KOMENSKÝ, KRÁSNOHORSKÁ, LOM, 
MÁCHA, OLBRACHT, RÍŠA, SEIFERT, 
SEKORA, TOPOL, TUČKOVÁ

Zadání šachových úloh. 
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ODVOZ STARÉHO NÁBYTKU NA SKLÁDKU
Vyklízíme sklepy, byty, pozůstalosti, zahrady atd.

Naložíme a odvezeme za rozumnou cenu. Stěho-
vání. Tel.: 773 484 056

Česká zemědělská univerzita v Praze 
přijme pracovnici/pracovníka na oddělení Správy 
budov

technik správy budov

Náplň práce: 
– řízení drobných stavebních akcí v areálu ČZU
– evidence a správa nemovitostí
– administrativa oddělení

Požadujeme: 
– Samostatnost, spolehlivost
– Organizační schopnost, systematičnost
– Orientace v CAD aplikacích, excel, word, apod. 
– Vzdělání VŠ, SŠ, nejlépe stavebního směru

Informace o pozici
– Práce na plný úvazek, pracovní smlouva 
– Nástup dle dohody
– Benefity - příspěvek na penzijní/životní připojištění, 
příspěvek na stravování, dovolená 5 týdnů,  
firemní rekreační zařízení, závodní stravování

Kontakt: tel. 604 588 025

Máš rád pivo a dobré jídlo?

Zastav se u nás ve STAROSUCHDOLSKÉ RESTAURACI!

 

 

  Polévky nabízíme za 59 Kč, hlavní jídla od 119 Kč!
  Zvýhodněné menu od 11 do 13 hod.: polévka + hlavní jídlo za pouhých 179 Kč!

  Dětské menu od 79 Kč
  Studentské menu 169 Kč

Pořádáme různé akce, oslavy i firemní večírky.  
Navíc máme krásnou zahrádku, kde si můžete odpočinout!

TĚŠÍME SE NA VÁS!

Ke Kozím hřbetům 3/4    Telefon: 601 337 991    E-mail: starosuchdolskacz@gmail.com

OBĚDOVÁ NABÍDKA SE MĚNÍ KAŽDÝ DEN

Na čepu máme:
  Plzeň – 0,5 l za 62 Kč
  Kozel 11° – 0,5 l za 49 Kč
  Gambrinus 10° – 0,5 l za 35 Kč
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tel.: 773 59 89 40, 721 85 61 03
info@egytagroup.cz, www.egytagroup.cz

EGYTA „SPLNÍME VAŠE SNY“

STAVBY 
NA KLÍČ

PVC, ALU OKNA, 
DVEŘE A ZIMNÍ 
ZAHRADY

FASÁDY: 
REALIZACE, 
OPRAVY

STÍNÍCÍ  
TECHNIKA

REKONSTRUKCE 
BYTŮ A DOMŮ

PŮJČOVNA 
A PRONÁJEM 
LEŠENÍ 
A PŘÍVĚSNÝCH 
VOZÍKŮ
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RazítkaRazítkaRazítkaRazítka

www.powerprint.cz
Sleva platí jen pro objednávky on-line.

Ob�e�n���� on-���� 
se ���v�u 20 %, 
v��ve��ět� ��o�ně
na S���d��e.

S�E��
20 %

Plastová a hliníková okna v té nejlepší kvalitě 
n zimní zahrady  n rolety, žaluzie 
n servis a seřízení oken n sítě proti hmyzu
n okenní parapety PVC, ALU
n zednické práce n hodinový manžel
n garážová vrata  n markýzy 

SLEVA 58 % na kompletní 
dodávku rekonstrukce oken!
Budyňská 17/3a, Praha-Suchdol | mobil: 773 598 940 
e-mail: info@damaokna.cz | www.damaokna.cz

AKČNÍ 
SLEVA 
58 %

ZÁMEČNICTVÍ
 zabezpečení bytů a domů  systém generálního klíče 
 výroba plotů a brán na elektrický pohon + zábradlí 

montáž dveřního a okenního kování 
 výroba mosazného kování  zakázková výroba 
 oprava starých zámků soustružnické práce 

 kovovýroba  otevíraní zabouchnutých dveří bytů 
DOPRAVA PO SUCHDOLE ZDARMA

Zdeněk Plešner ml., tel.: 602 196 366
Kamýcká 814/125, Praha-Suchdol 

e-mail: zdenek.plesner@repasekovani.cz
www.repasekovani.cz

ZDENĚK PLEŠNER ml.

DÁMSKÁ A PÁNSKÁ  
MANIKÚRA A PEDIKÚRA

MASÁŽE

KOSMETOLOGIE

ÚPRAVA OBOČÍ

PRODLUŽOVÁNÍ ŘAS

DÁMSKÁ A PÁNSKÁ DEPILACE

BRANDEJSOVO NÁMĚSTÍ 433/7, PRAHA-SUCHDOL
tel.: +420 603 994 995

e-mail: INFO@SALONAURORA.CZ
WWW.SALONAURORA.CZ

SLEVA 

10 %
PRVNÍ SEZNÁMENÍ

na všechny  
služby

otevírací doba: PO–SO 8.00–21.00

č
Š

ř š ř

RáMOVáNÍ 

OBRAZ
�

Otevírací doba:
Po 9 – 12 / 14 – 18 
Út 9 – 12
St ZAVŘENO
Čt 9 – 12 / 14 – 17 
Pá 9 – 12 / 14 – 17 
So + Ne ZAVŘENO

Volejte či pište v případě nepřítomnosti
nebo mimo otevírací dobu.
Pracujeme mimo dílnu.
Děkujeme za pochopení 
a těšíme se na spolupráci.

+420 608 001 372
ramysuchdol@gmail.com

• Rámování
• Napínání plátna
• Alu rámy a zrcadla
• Paspartování
• Restaurování a čištění obrazů
• Renovace rámů
• Zlacení, stříbření
• Prodej obrazů a grafiky
• UV skla muzeální kvality
• Patina
• Laminace

K Roztokům 11, Suchdol – Praha 6

RáMOVáNÍ 

OBRAZ
�

• Rámování
• Napínání plátna
• Alu rámy a zrcadla
• Paspartování
• Restaurování obrazů
• Renovace rámů

• Zlacení, stříbření
• Prodej obrazů a grafiky
• UV skla muzeální kvality
• Patina
• Laminace

+420 608 001 372
ramysuchdol@gmail.com

Otevírací doba:
Po 9 – 12 / 14 – 18 
Út 9 – 12
St ZAVŘENO
Čt 9 – 12 / 14 – 17 
Pá 9 – 12 / 14 – 17 
So + Ne ZAVŘENO

Volejte či pište v případě nepřítomnosti
nebo mimo otevírací dobu.

Pracujeme mimo dílnu.
Děkujeme za pochopení 

a těšíme se na spolupráci.K Roztokům 11, Suchdol – Praha 6

K Roztokům 11, Suchdol – Praha 6
GPS: 50.1407636N, 14.3804083E

BUS – zast. Suchdol
107, 160, 359 zdroj: www.mapy.cz

Zákl. š
kola

BUS – zast. Suchdol
107, 160, 359 zdroj: www.mapy.cz

K Roztokům 11, Suchdol – Praha 6
GPS: 50.1407636N, 14.3804083E

K Roztokům 11, Suchdol – Praha 6
GPS: 50.1407636N, 14.3804083E

BUS – zast. Suchdol
107, 160, 359 zdroj: www.mapy.cz

Zákl. š
kola

BUS – zast. Suchdol
107, 160, 359 zdroj: www.mapy.cz

K Roztokům 11, Suchdol – Praha 6
GPS: 50.1407636N, 14.3804083E

K Roztokům 11, Suchdol – Praha 6
GPS: 50.1407636N, 14.3804083E

BUS – zast. Suchdol
107, 160, 359 zdroj: www.mapy.cz

Zákl. š
kola

BUS – zast. Suchdol
107, 160, 359 zdroj: www.mapy.cz

K Roztokům 11, Suchdol – Praha 6
GPS: 50.1407636N, 14.3804083E

 zimní zahrady  

 rolety

  sít roti hmyzu

 okenní parapety PVC, ALU

 zednické práce  gará ová vrata 

 mark zy

|
e-mail: info@damaokna.cz | www.damaokna.cz
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Roderik Hyrman
603 456 275
roderik@hyrman.cz 
www.realitni-asistent.cz

Spolehlivý realitní makléř

Do našeho dobrého 
kolektivu přijmeme 

kadeřnici 
/kadeřníka 
na HPP i zkrácený úvazek či brigádu.

Zájemci, kontaktujte nás  
na telefonních číslech: 
604 272 379 (Marie Plassová), 
603 516 975 (Daniela Langerová).

Kadeřnictví

Kamýcká 126/8, Praha-Suchdol 
tel: 220 920 499

OVOCNÁŘSKÁ FARMA

PRODEJ  
JABLEK

NABÍZÍME VÁM KVALITNÍ ČESKÁ JABLKA
25 let tradice, široký sortiment, nízké ceny

Jablka bez chemického ošetření na uskladnění
přepravky 6,5 kg, 10 kg a 13 kg

od 9,- Kč/kg
PRODEJ SUCHDOL 
Brandejsovo náměstí:

ne
dě

le 8. 3., 22. 3., 
5. 4., 19. 4. 2020

10.00–11.00 hod.
• JABLKA: Bohemia, Šampion, Rubín, 
Golden Delicious, Jonagold, Idared…
 • VČELÍ MED • ČESKÝ ČESNEK

• BRAMBORY • CIBULE NA USKLADNĚNÍ 
• OVOCNÉ MOŠTY bez chemické konzervace: 
jablečný, hruškový, rybízový, jahodový, višňový

Jezdíme 
za každého počasí!  Tel.: 724 321 870

Díky spojení aktivit dvou silných 
a úspěšných pojišťoven nabídneme 
klientům nejširší produktové portfolio, 
ještě kvalitnější služby, lepší dostupnost 
a rychlejší likvidaci pojistných událostí.

Pro zajímavější nabídky pojištění 
se zastavte u nás na pobočce.

VÁŠ PORADCE
Jaroslav Pařík, M 603 830 878 
jaroslav.parik@generaliceska.cz

Brandejsovo nám. 1, Praha 6 – Suchdol

Suchdolská 
pobočka 
v novém kabátu!

Zástupce Generali Distribuce a.s.,  
dceřiné společnosti Generali České pojišťovny a.s.

Osvobození 623/30, Praha-Suchdol

MATEMATIKA – DOUČOVÁNÍ  
ONLINE

Ing. Tomáš Fanta
603 509 747

douckofanta@gmail.com

० Doučování matematiky  
(učivo základní školy)

० Příprava na přijímačky na střední 
školu (CERMAT)

pondělí až čtvrtek 15–18 hod.
Menší skupinky on-line

1 vyučovací hodina  (45 min.) = 300 Kč

Beru i beznadějné případy :-)

„Honza má 120 Kč, což je o třetinu více 
než Petr.

Kolik Kč má Petr?“
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